

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ CONTENTS СОДЕРЖАНИЕ

ԱՐՑԱՆԻ ԴԵՐՈՍՆԵՐԸ, ARTSAKH HEROES, ГЕРОИ АРЦАХА

Էդիկ Մինասյան. Նշանավոր ազգային գործիչն ու հրամանատարը. Շահեն Մեղրյան (հայերեն).....	9
Edik Minasyan. The Prominent National Figure and Military Commander: Shahen Meghryan (in Armenian)	
Эдик Минасян. Видный национальный деятель и военачальник: Шаген Мегрян (на армянском)	

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Արման Եղիազարյան, Արա Հովհաննիսյան, Արմինե Զիրոյան. Ադրբեջանի պատմության շարադրման հայեցակարգը (ըստ ադրբեջանական դպրոցական դասագրքերի) (հայերեն).....	26
Arman Yeghiazaryan, Ara Hovhannisyanyan, Armine Chiroyan. The Concept of the History of Azerbaijan (According to School Textbooks) (in Armenian)	
Арман Егиазарян, Ара Оганесян, Армине Чироян. Концепция истории Азербайджана (по школьным учебникам) (на армянском)	

Շաքե Մենկեչյան. Արաբական Միացեալ Էմիրութեան հայ համայնքի ձևավորումը (հայերեն).....	40
Chake Menkechian. The Formation of the Armenian Community of UAE (in Armenian)	
Шаке Менкечян. Формирование армянской общины ОАЭ (на армянском)	

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Ավետիք Հարությունյան, Մարիամ Գրիգորյան. Արցախահայության հիմնարար իրավունքների խախտումներն Ադրբեջանի կողմից Արցախյան 3-րդ պատերազմի ընթացքում (հայերեն).....	55
Avetik Harutyunyan, Mariam Grigoryan. Violations of the Fundamental Rights of Artsakhi Armenians by Azerbaijan during the 3rd Artsakh War (in Armenian)	
Аветик Арутюнян, Мариам Григорян. Нарушение основополагающих прав армян Арцаха со стороны Азербайджана во время третьей Арцахской войны (на армянском)	

Արման Ասրյան. Ադրբեջանի կողմից Արցախի ժողովրդի նկատմամբ իրականացվող էթնիկ զտման քաղաքականությունը 2020 թ. 44-օրյա պատերազմից հետո (անգլերեն).....	69
Arman Asryan. Azerbaijan's Policy of Ethnic Cleansing against the Armenian Population of Artsakh after the 44-Day War (in English)	
Арман Асрян. Политика этнической чистки Азербайджана в отношении армянского населения Арцаха после 44-дневной войны (на английском)	

Կարապետ Սմբատյան. Արցախում զինծառայողների կողմից կատարված հանցանքների դեպքում ՀՀ և ԱՀ քրեական դատավարության օրենսգրքերի փոխգործակցությունը (հայերեն).....	79
Karapet Smbatyan. The Cooperation Between Criminal Codes of the Republic of Armenia and Republic of Artsakh in Cases of Crimes Servicemen Commit in Artsakh (in Armenian)	

Կարապետ Տմբաթյան. Взаимодействие уголовно-процессуальных кодексов Республики Армения и Республики Арцах в случае преступлений в Арцахе (на армянском)

**ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Վարդուհի Պետրոսյան. Լեզվի հարցը միջազգային բանակցություններում (հայերեն).....87

Varduhi Petrosyan. Language Issue in International Negotiations (in Armenian)

Вардуи Петросян. Вопрос языка в международных переговорах (на армянском)

Գուրգեն Սիմոնյան. Նոր աշխարհակարգ. աշխարհաքաղաքական կերպափոխումները գլոբալ ուժերի և միջազգային իրավունքի հարաբերակցության համատեքստում (հայերեն).....96

Gurgen Simonyan. New World Order: the Geopolitical Transformation in Case of the Ratio of Global Forces and International Law (in Armenian)

Гурген Симонян. Новый мировой порядок: геополитические трансформации в контексте соотношения глобальных сил и международного права (на армянском)

Ժաննա Հարությունյան. Թվային հասարակության տեսական հիմքերը և զարգացումը չորրորդ արդյունաբերական հեղափոխության համատեքստում (հայերեն).....104

Zhanna Harutyunyan. Theoretical Foundations and Development of Digital Society in the Context of the Fourth Industrial Revolution (in Armenian)

Жанна Арутюнян. Теоретические основы и развитие цифрового общества в условиях четвертой промышленной революции (на армянском)

ԼԵԶԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Տաթևիկ Ազիզբեկյան. Շարժման բայերը միջին հայերենում (հայերեն).....118

Tatevik Azizbekyan. Verbs of Motion in Middle Armenian (in Armenian)

Татевик Азизбекиян. Глаголы движения в средне-армянском языке (на армянском)

Լիանա Ազիզյան. Գրաբարյան հայերենի և լատիներենի ձայնավորական համակարգերի զուգադրական քննություն (հայերեն).....126

Liana Azizyan. A Parallel Examination of Ancient Armenian and Latin Vowel Systems (in Armenian)

Лиана Азизян. Сопоставительный анализ древнеармянской и латинской систем гласных (на армянском)

Աննա Ավետիսյան. Բողոքի իրկուսիվ գործառնությունները հայերեն համացանցային խոսույթում (հայերեն).....135

Anna Avetisyan. Illocutionary Functions of Complaint in Armenian Internet Discourse (in Armenian)

Анна Аветисян. Иллокутивные функции жалобы в армянском интернет-дискурсе (на армянском)

ԼԴԱԳՐՈՒԹՅՈՒՆ, JOURNALISM, ЖУРНАЛИСТИКА

Լիանա Մարտիրոսյան. Դավադրության միջոց հայկական քաղաքական դաշտում (Արցախյան հակամարտության օրինակով) (հայերեն).....143

Liana Martirosyan. Myth about Conspiracy in Armenian Political Sector (by the Example of the Artsakh Conflict) (in Armenian)

Лиана Мартиросян. Миф о заговоре в армянском политическом секторе (на примере Арцахского конфликта) (на армянском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Նաիրա Համբարձումյան, Սիրանուշ Փարսադանյան. Սրբուհի Եղևարը և հայ բարեգործական ընկերությունները (հայերեն).....150

Naira Hambardzumyan, Siranush Parsadanyan. Srбуhi Tyusab and Armenian Charities (in Armenian)

Наира Амбарцумян, Сирануш Парсаданян. Србуи Тюсаб и армянские благотворительные организации

Գայանե Հովհաննիսյան. Կանանց կերպարների անվանումների համակարգը գեղարվեստական տեքստերում (Դ. Կ. Դեմիրճյանի «Վարդանանք» և Խ. Աբովյանի «Վերք Հայաստանի» վեպերի հիման վրա) (ռուսերեն).....159

Gayane Hovhannisyan. Naming System of Female Characters in Literary Texts (Based on the Novels of D.K.Demirchyan «Vardanank» and H.Abovyan «Wounds of Armenia») (in Russian)

Гаяне Оганнисян. Система именований женских персонажей в художественных текстах (на материале романов Д.Демирчяна «Вардананк» и Х. Абовяна «Раны Армении») (на русском)

Մարո Ղուկասյան. «Լանկա Պոսթանին. Պախըճի Պատուելի Մը». Հակոբ Պարոնյանի նորահայտ մանրապատումը որպես «Մեծապատիվ Մուրացկանները» վիպակի նախահիմք (հայերեն).....167

Maro Ghukasyan. The Newly Found Short Story by Hakob Paronyan «The Lanka Postani: an Honourable Predictor» as a Basis for the Novelette «The Honourable Beggars» (in Armenian)

Маро Гукасян. «Ланка Постани: чтимый предсказатель»: выявленная миниатюра Акопа Пароняна как первооснова повести «Высокочитимые попрошайки» (на армянском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Նադեժդա Աֆյան, Հրանուշ Ալեքսանյան. Շրջակա միջավայրի վրա ազդեցության գնահատման մեթոդական մոտեցումներում մթնոլորտային օդի վրա ազդեցության գնահատման իրավամեթոդական հիմնահարցերը Հայաստանում (հայերեն).....178

Nadezhda Afyan, Hranush Aleksanyan. In Methodological Approaches to Environmental Impact Assessment, Legal and Methodological Issues of Air Impact Assessment in Armenia (in Armenian)

Надежда Афян, Грануш Алексанян. В методологических подходах оценки воздействия на окружающую среду правовые и методологические вопросы оценки воздействия на атмосферный воздух в Армении (на армянском)

Եվգենյա Հայրիյան. ՀՀ դրամավարկային քաղաքականության դրսևորումները բարձր գնաճային միջավայրում (հայերեն).....	186
Yevgenya Hayriyan. The Features of Republic Armenia Monetary Policy in a High Inflation Environment (in Armenian)	
Евгения Айриян. Проявления денежно-кредитной политики Республики Армения в условиях высокой инфляции (на армянском)	

Աշոտ Ոսկանյան, Աննա Զարտաշյան. ՀՀ գյուղացիական տնտեսություններում արտադրանքի իրացման խնդիրները և լուծման ուղիները (հայերեն).....	194
Ashot Voskanyan, Anna Kartashyan. Product Realization Problems and Ways of Solution in Rural Households of RA (in Armenian)	
Ашот Восканян, Анна Карташян. Проблемы реализации продукции в крестьянских хозяйствах Республики Армения и пути их решения (на армянском)	

Աննա Մարգարյան. Հայաստանի Հանրապետության ու Իսպանիայի Թագավորության պետություն-մասնավոր գործընկերության օրենսդրությունը և Հայաստանի Հանրապետությունում դրա հիմնախնդիրները (հայերեն).....	204
Anna Margaryan. Puplic-Private Partnership Legislation of the Republic of Armenia and the Kingdom of Spain and its Fundamental Issues in Republic of Armenia (in Armenian)	
Анна Маргарян. Законодательство Республики Армения и Королевства Испания о государственно-частном партнерстве и его основные вопросы в Республики Армения (на армянском)	

Մերի Փանոսյան. ՀՀ ֆիզիկական անձանց եկամուտների հարկման տնտեսական և սոցիալական դերը ժամանակակից պայմաններում (հայերեն).....	217
Meri Panosyan. The Economic and Social Role of RA Physical Person's Income Taxation in Modern Conditions (in Armenian)	
Мери Паносян. Экономическая и социальная роль подоходного налогообложения физических лиц РА в современных условиях (на армянском)	

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները	226
The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»	228
Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»	229